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رئیس قوه قضاییه در جمع دانشجویان: گـــزارش

همه باید ملتزم به قانون باشیم
مجلس تمام قد پای افزایش حقوق 

بازنشستگان ایستاد
معیشت بازنشســتگان نقطه ثابت توجهات مجلس 
يازدهم و دوازدهم در بودجه های سنواتی و برنامه 
هفتم توســعه بوده است. مجلس يازدهم در اولین 
اقدام خود در ســال 1400 بــا اختصاص 90 هزار 
میلیارد تومان، همسان ســازی بازنشستگان تامین 
اجتماعی بــا كاركنان كشــوری را كلید زد و اين 

اعتبار در سال های آتی ادامه داشت.
در برنامه هفتم توسعه، در قدم نهايی، همسان سازی 
حقوق بازنشســتگان با كاركنان دولتی همتراز به 
تصويب رسید. بر همین اساس، دولت موظف شده 
است طی 3 ســال، دريافتی بازنشستگان را به 90 
درصــد دريافتی كاركنان دولتی همتراز برســاند؛ 
اين افزايش در ســال اول 40 درصد و در دو سال 
بعد ســالانه 30 درصد خواهد بود. بر اساس همین 
مصوبــه، رئیس مجلس شــورای اســلامی در 29 
آبان ســال جاری با ابلاغ مصوبه هیئت بررســی و 
تطبیــق مصوبات دولت با قوانین به رئیس جمهور، 
بخش غیرقانونی آيین نامه متناسب ســازی حقوق 
بازنشســتگان كه باعث كاهش حقوق آنها می شد 

را لغو كرد. 
مجلس برای تأمین مالی افزايش حقوق بازنشستگان 
بــا افزايش يك درصدی مالیات بر ارزش افزوده در 
برنامه هفتم توسعه موافقت كرد تا درآمد حاصل از 
اين منبع، تماماً صرف افزايش حقوق بازنشستگان 
شود. اين بند در بودجه ســال 1403 و همچنین 
لايحه 1404 توســط مجلس به تصويب رسید. بر 
اســاس برآوردها اين درآمد در سال 1404 بیش 
از 100 همت خواهد بود كه بیشــتر از اعتبار مورد 
نیاز دولت برای افزايش حقوق بازنشســتگان است 
لذا مجلس در سال آتی هیچ بهانه ای را برای عدم 
اعمال افزايش حقوق بازنشستگان نخواهد پذيرفت. 
در بنــد خ تبصره يك ماده واحــده لايحه بودجه 
1404 آمده اســت: در سال 1404، نرخ مالیات بر 
ارزش افــزوده موضوع ماده )7( و نــرخ مالیات بر 
ارزش افزوده و جريمه موضوع بند )ب( ماده )26( 
قانون مالیات بــر ارزش افزوده به میزان يك واحد 
درصد به عنوان ســهم دولت افزايش می يابد تا كل 
نرخ مالیات بــر ارزش افزوده برابر 10 واحد درصد 
گردد و صرف متناسب ســازی حقوق بازنشستگان 
لشــکری و كشــوری و صندوق بازنشستگی فولاد 
موضوع جــزء )1( بند )ر( مــاده 28 قانون برنامه 

هفتم توسعه شود.

 کاهش تنوع مدارس 
برای بهبود کیفیت مدارس دولتی

وزيــر آمــوزش و پــرورش گفت: كاهــش تنوع 
 مــدارس و تمركز بــر كیفیت مــدارس دولتی از 

اولويت های ماست.
به گزارش تســنیم، علیرضا كاظمی؛ وزير آموزش 
و پــرورش، در آيین گرامیداشــت روز دانشــجو 
اظهار كرد: پیشــرفت های علمی امــروز، از جمله 
پرتــاب ماهواره به فضا، نتیجه تلاش دانشــجويان 
و خون شهداســت. دانشــگاه ها به عنــوان كانون 
توجــه و تحــول، نیازمند روحیه ظلم ســتیزی و 
استکبارستیزی دانشــجويان هستند. وی با تأكید 
بر نقش دانشــجويان تربیت دبیر در نظام آموزشی 
گفت: دانشجويان علاوه بر مطالبه گری، بايد برنامه 
داشــته باشــند و در حل مســائل تعلیم و تربیت 
مشاركت كنند. وی مشــکلات آموزش وپرورش را 
نتیجه انباشــت مسائل مزمن طی 45 سال دانست 
و افــزود: آموزش وپرورش دچــار بی توجهی و نگاه 
كوچك انگارانه شده است. ساده انگاری نظام تعلیم 
و تربیت خطايی جدی است. تربیت دانش آموزان، 
كاری لطیف و پیچیده اســت كــه موفقیت در آن 

نیازمند رويکردی دقیق و معلمان آگاه است.
به دلیل  آموزش وپــرورش  كــه  كاظمــی گفــت 
سیاســت زدگی و فقدان ثبات در تصمیم گیری ها 
آسیب ديده است. او پیشنهاد كرد چارچوبی تدوين 

شود تا سیاست زدگی در اين حوزه كاهش يابد.
وزير آموزش وپرورش تصريح كرد: دانشجويان بايد 
در محیط دانشــگاه، الگويی برای ســبك زندگی و 
شــئون معلمی باشند. وی از مســئولان دانشگاه ها 
خواست با دانشــجويان مانند فرزندان خود رفتار و 
دغدغه های آنــان را رفع كنند. كاظمی اضافه كرد: 
بهترين موقعیت های تربیتی در فضای دانشــجويی 
فراهم می شــود. او از دانشــگاه ها خواســت فضای 
كنشگری اجتماعی را برای دانشجويان باز كنند و به 
ارتقای كیفیت آموزش توجه بیشتری داشته باشند.
كاظمی درباره ارتقای مدارس دولتی گفت: كاهش 
تنــوع مدارس و تمركز بر كیفیت مدارس دولتی از 
اولويت های ماست. وی درباره تأثیر قطعی معدل در 
كنکور گفت: تأثیر قطعی معدل مصوبه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی است. ما صرفاً نظر كارشناسی خود 
را بیان می كنیم و در اين موضوع مجلس و شــورا 
تصمیم گیرنده هســتند. وزير آمــوزش و پرورش 
دربــاره رفع فیلترينگ نیز گفــت: اين موضوع در 
شورای عالی فضای مجازی بررسی می شود و جامعه 
بــه فیلترينگ قطعی در همه مــوارد نیازی ندارد. 
كاظمی اعلام كرد: برای حل مشــکل خوابگاه های 
دانشــجويان معلــم، املاك آموزش وپــرورش در 
قالب مولدســازی به مزايده گذاشــته خواهد شد. 
او همچنین پیشــنهاد داد بخشــی از خوابگاه ها به 

دانشجويان متأهل اختصاص يابد.

اخبــــار

روز 16 آذر به منسابت روز برزگداشت  مهدییوســفی
دانشــجو فرصتی اســت يرای حضور مســئولان در میان 
دانشــجويان تا به مطالبات و پرســش های آنها پاسخ داده 
شــود. البتــه در اين میان مســئولان نیز از دانشــجويان 

مطالباتی دارند كه در سخنانشان بیان می كنند.
حجت الاســلام والمســلمین اژه ای رئیس قوه قضائیه كه 
به دانشــگاه علوم و تحقیقات تهران رفته بود با اشــاره به 
اينکــه همه بايد ملتزم به قانون باشــیم، گفت: در جريان 
اغتشاشات سال 1401 به واسطه عفو اعِمال شده، 90 هزار 

پرونده مختومه شد و يا تقلیل يافت.
محســنی اژه ای در ادامه گفت: خدا را سپاســگزارم كه به 
مناسبت روز دانشجو در جمع دانشجويان عزيز و استادان 
حضور دارم. ياد همه شــهدا خصوصاً شــهدای دانشجو را 
گرامی می داريم برای همه آنهــا علو درجات را از خداوند 
خواســتاريم. وی افزود: ان شاالله توجه مان در رشد فردی 
و همگانی مؤثر باشــد. از فرمايشــات دانشجويان استفاده 
كرديم و شنیدن اين حرف ها و عمل به آنها در حد ممکن 

بسیار برای من مغتنم است.
وی افــزود: علم توأم با تزكیه اســت. خداوند رحمان ما را 
توصیــه می كند به تعلیم علم و تزكیه اين دو بال اگر باهم 
نباشد به مقصد نمی رســیم. مأخذ علم ما بايد كجا باشد؟ 
آيــا فقط علم را از علوم تجربی بايد گرفت؟ شــخصی كه 
امروز هزاران كودك را می كشــد او نیز مدعی علم و تمدن 
است، اما يا علم را از جای درس ياد نگرفته يا تزكیه ندارد.
رئیس قوه قضائیه گفت: به دلیل برخی از اشــکالات، نکات 

مثبت و ارزش ها را ناديده نگیريم.

وی افــزود: امروز بايد در مســیر تکامل قــدم برداريم و 
ظرفیت انسانی را به كمال برســانیم، تمام تلاش شیطان 
و شــیطان صفتان در اين اســت كه هويت انسانی، ملی و 
دينی مان را بگیرند. وی گفت؛ اين جنايت هايی كه در غزه 
انجام می شــود هیچ درنده ای حاضر به انجام چنین كاری 
نیست، متأســفانه هستند افرادی كه نسبت به اين مسائل 
بی تفاوت اند. جمهوری اسلامی با وجود 8 سال حمله همه 
جانبه از غرب و شــرق آن زمان يك وجب از خاك كشور 

خودش را از دست نداد. 
اژه ای در ادامه به عملکرد قوه قضايیه اشــاره كرد و گفت؛ 
قطعاً در قوه قضائیه نیز اشکالات و انتقاداتی است و تلاش 
می كنیم تا رفعشــان كنیم. بله ما نیز معیشــت قضات را 
قبول داريم. از روزی كه آمده ام تمام تلاشــم اين است كه 
قوانینی كه نیازمند اصلاح است، درست كنیم. از هر كس 
ملتزم تــر به قانون بايد خود قوه قضائیه باشــد همچنین 
برخی از مسائل را نیز حتی پس از قطعی شدن حکم امکان 

اعلام آن را نداريم.
وی با اشــاره به حوادث سال 1401 گفت: در سال 1401 
اقداماتی صورت گرفت ممکن اســت خطاهايی هم در اين 
خصوص وجود داشــته باشد. نزديك به 90 هزار پرونده يا 
مختومه شــد و يا روند آن كوتاه شد، دو دستگاه اعتراض 
كردنــد كه برخی از اين افراد جزو داعش و منافقین بودند 
دو لیســت به ما دادند كه در مجموع 150 نفر شدند و ما 
بررســی كرديم برخی از اينها اصلًا آزاد نشــده بودند يك 
نفــر از اين افراد اتهام به نفاق داشــت كه محکومیت خود 
را گذرانــده بود و يك ماه از محکومیتش باقی مانده بود و 

خودش و خانواده اش تعهد داده بودند.
رئیــس قوه قضائیه گفت: با كســانی كــه انتقاد می كنند 
برخورد نمی كنیم اما اگر كســی به شخص ديگری تهمت 
بزند و علیه او شــکايت شــود، قوه قضائیه بايد ورود كند. 
گاهی هم كسی نشــر اكاذيب می كند كه قوه قضائیه بايد 
رســیدگی كند. ممکن است در رسیدگی تبرئه شود كه با 
او برخورد نمی شــود. با كســانی كه امینت روانی را به هم 
می زنند طبق امر مقام معظم رهبری بايد با او برخورد شود.

وی در پاسخ با انتقاد يکی از دانشجويان درباره اجرا نشدن 
حد شرعی در جرايمی مانند ســرقت گفت؛ اگر سرقت با 
آن شــرايطی كه در اســلام آمده ثابت شد بايد در مرحله 
اول انگشــتان دســت را قطع كرد. اما بیشترين حکم خدا 
كه اجرا شــده و الان در حال جاری شــدن است، در سه 
سال اخیر انجام شده است. هر چند تحت فشارهای بسیار 
نهادهای بین المللی و داخلی حتی اعتراض كســانی از اين 

دانشگاه هستیم.

معاون بهداشت وزارت بهداشــت با بیان اينکه كمبود ويتامین D گريبانگیر 75 
درصد ايرانی هاســت، در عین حال بر لزوم مصرف كافی شیر و لبنیات به عنوان 
منبع اصلی كلســیم تاكید كرد و گفت: موضوع توزيع مجدد شیر در مدارس در 
كانون توجه وزارت بهداشــت قرار گرفته؛ رئیس جمهور نیز درباره توزيع شیر در 

مدارس دستور صادر كرده و امیدواريم اين موضوع محقق شود.
دكتر علیرضا رئیســی در گفت وگو با ايسنا، درباره آخرين وضعیت توزيع مجدد 
شیر در مدارس اظهار كرد: بررسی ها بیانگر اين است كه سرانه مصرف لبنیات در 
كشور پايین اســت. موضوع توزيع مجدد شیر در مدارس در كانون توجه وزارت 
بهداشــت قرار گرفته و موضوع توزيع شیر در مدارس را ارائه كرده ايم. به تازگی، 
رئیس جمهور درباره توزيع شــیر در مدارس دستوری صادر كرده و امیدواريم كه 

توزيع شیر در مدارس محقق شود.  
وی بــا بیان اينکه 75 درصد از ايرانی ها كمبــود ويتامین D را تجربه می كنند، 
توضیح داد: اگرچه ســرانه مصرف لبنیات در كشور كم است و لبنیات به عنوان 
منبع اصلی كلســیم به حســاب می آيد اما میزان كمبود ويتامین D نســبت به 
كمبود كلسیم بیشتر است. موضوع كمبود ويتامین D می بايست در كانون توجه 
قرار گیرد و كمبود اين ويتامین می بايســت برطرف شــود. بررسی ها بیانگر اين 

است كه كمبود ويتامین D گريبانگیر 75 درصد از ايرانی ها است.  

  D معاون وزير بهداشــت با بیان اينکــه آفتاب به عنوان منبــع اصلی ويتامین
شناخته می شــود، تصريح كرد؛ با توجه به ســبك زندگی شهرنشینی، افزايش 
آپارتمان نشــینی و زندگی كارمنــدی در دنیای امروز، به طــور معمول كمبود 
ويتامین D وجود دارد و كمبود اين ويتامین می بايســت با مکمل ها جبران شود. 
مکمل های گوناگونی برای ويتامین D در دسترس است؛ به طور مثال، يك قرص 

50هزار واحدی ويتامین D برای يك ماه كافی است.  
وی دربــاره ضرورت شناســايی افراد مبتلا به كمبــود ويتامین D گفت؛ توصیه 
وزارت بهداشت اين است كه افراد مبتلا به كمبود ويتامین D به ويژه سالمندان 
شناسايی شوند. با توجه به اينکه كشور در مسیر سالمندی قرار دارد، پديده های 
»كمبود تراكم اســتخوان« و »پوكی اســتخوان« می توانند بسیار شايع باشند و 
هزينه های فراوانی به سیســتم ســلامت تحمیل كنند. با توجه به شــايع شدن 
پديده های  »كمبود تراكم اســتخوان« و »پوكی اســتخوان« و تحمیل هزينه به 
سیســتم بهداشتی، توجه به گروه ســالمندان ضروری است. با توجه به ضرورت 

توجه به سالمندان، اداره »سالمندی« در معاونت بهداشتی وزارت بهداشت وجود 
دارد كه خدمات سالمندان ادغام يافته در نظام سلامت را ارائه می دهند.

رئیســی در پاسخ به پرسش »آيا می توان مالیات محصولات آسیب رسان سلامت 
را برای محصولات حامی ســلامت مانند يارانه محصولات لبنی در نظر گرفت؟« 
گفت؛ وزارت بهداشت، لیست عوارض و مالیات محصولات آسیب رسان را هر ساله 
تهیه می كند و در اختیار دولت قرار می دهد. دولت بر مبنای لیســت ارائه شــده 
وزارت بهداشت نســبت به گرفتن مالیات محصولات آسیب رسان اقدام می كند. 
بازگشــت مالیات محصولات آسیب رســان به وزارت بهداشــت و استفاده از اين 

منابع، محل چالش است.  
معاون بهداشت وزير بهداشت درباره طرح های حوزه تغذيه و حمايت های تغذيه ای 
از اقشــار كم درآمد و مبتلا به ســوء تغذيه توضیــح داد: هنگامی كه طرح های 
مرتبط با تغذيه مطرح می شــود، مولفه های »توانمدنســازی و آگاهی بخشی به 
مردم«، »تمركز بر مدارس بــرای آموزش« و »توجه به هدفمندی يارانه ها برای 
دهك هــای  پايین جامعه« در كانــون توجه قرار گیرد. شــايد در زمینه توزيع 
هدفمندی يارانه ها به خوبی عمل نمی شــود؛ چرا كه با منابع موجود هدفمندی 
يارانه ها می توان بسیاری از كمبودهای موجود را پوشش داد. تقسیم بندی درست 

هدفمندی يارانه ها به عزم جدی نیاز دارد.

معاون بهداشت وزارت بهداشت اعلام کرد
کمبود ویتامین D در ۷۵ درصد ایرانی ها

رئیس کانون عالی بازنشستگان تهران:
 افزایش حقوق بازنشستگان 

باید بر مبنای تورم باشد
رئیس كانون عالی بازنشســتگان تهران با اشاره به مبلغ معوقات متناسب سازی 

گفت: میزان افزايش حقوق بايد بر مبنای تورم سالیانه باشد.
علی دهقان كیا رئیس كانون عالی بازنشســتگان تهران در گفتگو با خبرنگار مهر 
با اشاره به پرداخت معوقات متناسب سازی حقوق بازنشستگان در آينده نزديك 
گفت: غیرحداقل بگیرها در سه ماه به عنوان علی الحساب مبلغ 3 میلیون تومان 
دريافت كرده  اند و اكنون نیز بعد از اجرای متناســب سازی هر ماه حداقل 716 
هزار تومان دريافت می كنند. يعنی فرد هر میزان كه طلبکار باشــد محاســبه و 
پرداخت خواهد شــد. ساير سطوح بازنشســتگان از جمله حداقل بگیران هم به 

همین صورت است. اما برای زير حداقل بگیران بعید است چیزی تعلق بگیرد.
وی با اشــاره به اينکه احتمالاً مبالغ واريزی معوقــات كمتر از 2 میلیون تومان 
نباشد، افزود: طبق صحبتی كه با مديرعامل سازمان تأمین اجتماعی كرديم اگر 

منابع آن تأمین شود تا شب عید بايد پرداخت شود.
دهقان كیا در ادامه در خصوص متناسب ســازی بیان كرد: مبالغ متناسب سازی 
از از پايان آبان ماه بر مبنای حداقل حقوق 7 میلیون و 166 هزار تومان پرداخت 
شــد و عده ای مشمول قانون متناسب سازی شدند. اما برخی افراد هستند كه به 
حداقل بگیران چسبندگی دارند. يعنی مثلًا ماهانه مبلغ 9 میلیون يا 10 میلیون 
تومان حقوق دريافت می كنند كه با اجرای متناســب ســازی بر مبنای حداقل 

دستمزد ده درصد يعنی حداقل 716 هزار تومان به بالا دريافت كرده اند.
وی همچنین گفت: البته بعضی افراد هم بودند كه مبالغ افزايش حقوق بیشتری 

تا ســطح 4 میلیون تومان داشته اند. ساير سطوح هم با توجه به میزان دريافتی 
و سابقه كارشــان تا چهار میلیون تومان هم افزايش داشته اند. اما حداقل میزان 
همان 716 هزار تومان بوده است. به زيرحداقل بگیران نیز به نسبت دريافتی شان 

مثلًا اگر ده روز حقوق دريافت می كنند به همان میزان پرداخت شده است.
رئیــس كانون بازنشســتگان تأمین اجتماعی به ناترازی های منابع در ســازمان 
تأمین اجتماعی اشاره كرد و گفت: سازمان تأمین اجتماعی ناترازی های مختلفی 
دارد كه يکی از آنها مربوط به يك اصل 26 قانونی اســت كه در سنوات گذشته 
در مجلس مصوب شده است. بر اين اساس برخی از كارفرمايان معاف از پرداخت 
ســهم بیمه شده اند. مثلًا در مشــاغلی مانند قالیبافان يا رانندگان درون و برون 
شــهری كارفرما معاف از پرداخت ســهم بیمه است و گفته اند كه دولت بايد آن 

را پرداخت كند.
وی با بین اينکه دولت اين میزان را پرداخت نمی كند و اين بدهی دولت اســت 
اظهار كرد: يعنی در واقع دولت 341 هزار میلیارد تومان از بیمه تأمین اجتماعی 
برای بیمه شــدگان خدمات می گیرد اما آن را پرداخت نمی كند و بدهکار است. 
وقتی پول را نمی دهد ما با كسری بودجه و ناترازی مواجه می شويم و اين كسری 
در هر ماه باعث می شود كه يکسری عقب افتادگی های در پرداخت ها ايجاد شود. 
پــس بايد از يك جايی پول تأمین كنیم كه يا از محل بدهی دولت اســت يا از 

اموال ديگر. اين تنها يك مورد از ناترازی های اصلی است.
دهقان كیا اضافه كرد: يکی ديگر از كارهايی كه بايد انجام دهیم اين اســت كه 
هزينه های اضافی هم اصلاح شــود تا سازمان بتواند روی پای خود بايستد و اگر 

همین روند ادامه داشته باشد سازمان در آينده دچار مشکل خواهد شد.
رئیــس كانون بازنشســتگان تهران با اشــاره به موضوع حــذف ارز ترجیحی از 
كالاهای اساســی عنوان كرد: مورد دوم كــه در صحبت های رئیس جمهور هم 
بازتاب پیدا كرده، اين اســت كه بنا دارند برای تأمین برخی از كالاهای اساسی 
مانند دارو عرض ترجیحی را حذف كند. اين موجب می شــود كه 10 تا 15 برابر 

هزينه های درمان افزايش پیدا كند. در اين صورت دســتمزدها چقدر قرار است 
افزايش پیدا كند؟

وی تاكید كرد كه سازمان تأمین اجتماعی نمی تواند اين خدمات درمانی را ارائه 
كند و افزود: از اين رو ما به شــدت با هزينه های درمان مشــکل داريم و دولت 
بايد به اين مســئله توجه كند. بالا رفتن دستمزدهای ما دچار عقب افتادگی به 

نسبت گرانی می شوند.
دهقان كیا ضمن بیان اينکه معمولاً به طور ســالیانه 40 درصد تورم يا نهايتاً 60 
درصد میزان تورم را به عنوان افزايش حقوق در نظر می گیرند اظهار كرد: انتظار 
ما اين است كه برای افزايش دستمزدها همان شعار زمان انتخابات را اجرا كنند. 
يعنی اگر تورم 40 درصد باشــد افزايش دستمزد هم بايد 40 درصد باشد و بايد 

افزايش حقوق ها بر مبنای تورم انجام شود.
وی با اشــاره به برخی اظهارات در خصوص افزايش پلکانی دســتمزدها گفت؛ 
ما چندين ســال اســت كه درگیر متناسب سازی هســتیم و اين ناشی از همان 
افزايش های پلکانی اســت. همه افراد همان قدر كه حقوق می گیرند بیمه پردازی 
هم می كنند. يك نفر كه ســی میلیون تومان حقوق دريافت می كند نه، بیست و 
هفتم آن را به عنوان بیمه پرداخت می كند، حداقل بگیر هم نه بیســت و هفتم 
حقوقش را بیمه پردازی می كند. اگر عدالت می خواهد برقرار باشد همه چیز بايد 

سر جای خودش قرار بگیرد.
وی در پايان تاكید كرد؛افزايش دستمزدها اگر بخواهد پلکانی باشد باز هم همان 
موضوع متناسب سازی پیش می آيد. درخواست ما از دولت اين است كه افزايش 

دستمزد بر مبنای تورم باشد.
دهقان كیا گفت؛ بر مبنای سیاســت های كلی ابلاغی از سوی رهبر انقلاب ايجاد 
رفاه عمومی و رفع خط فقر بايد در دســتور كار قرار گیرد. اگر بخواهند كمتر از 
میزان تورم افزايش حقوق بدهند به اين سیاســت ها نزديك نمی شويم. زمانی ما 

اين سیاست محقق می شود كه افزايش حقوق بر مبنای تورم باشد.

كودكان نیازمند درســت نمی دانند شب يلدا چیست؟! 
يلدا برای هر كسی طعمی دارد، برای تو شايد به ترشی 
انار دانه شــده با دســت های مادربزرگ باشــد و برای 
ديگری به شیرينی هندوانه قرمز اما شب يلدا برای پدر 
يــك خانواده نیازمند معنی تهیه نــان برای خانواده اش 

را دارد.
برای نیازمندان شــب يلدا هیچ فرقی با شب های ديگر 
ندارد، افراد نیازمند مثل همیشه به فکر پیدا كردن لقمه 

نانی برای خانواده های خود هستند.
كودكان نیازمند درســت نمی دانند شب يلدا چیست؟! 
يلدا برای هر كسی طعمی دارد، برای تو شايد به ترشی 
انار دانه شــده با دســت های مادربزرگ باشــد و برای 
ديگری به شیرينی هندوانه قرمز اما شب يلدا برای پدر 
يــك خانواده نیازمند معنی تهیه نــان برای خانواده اش 

را دارد.
از ايــن رو شــبکه سراســری خیرات نان طبق رســم 
سال های گذشته خود در ماه كه 33 هزار و 500 كارت 

نــان خانواده های نیازمند را هر كــدام به مبلغ 60 هزار 
تومان شــارژ می كرد، به مناسبت شب يلدای امسال نیز 
در نظر دارد هــر كارت  را تحت عنوان "يلدای خیرات 
نان" بــه مبلغ 100 هــزار تومان شــارژ كند؛ مجموع 
 ايــن يلدای خیــرات نــان 3 میلیــارد و 350 میلیون 

تومان می شود.
بــه همین جهت از تمام مردم خیر كشــورمان كه نیت 
دارند شــب يلدا را در كنار خانواده خود جشن بگیريد، 
درخواســت داريم تا حد توان گرمی بخش خانواده های 
نیازمند نیز باشند؛ شايد نتوانید با دستان خود دانه اناری 
به دست فرد نیازمندی برسانید اما با پر كردن سفره نان 
نیازمندان، بیشــتر از يك عدد انار در طولانی ترين شب 

سال به نیازمندان كمك كرده ايد.
نحــوه مشــاركت در طــرح خیــرات نــان: مراجعه به 
 سايت شــبکه سراســری خیرات نان به نشانه اينترنتی

https://kheiratnan.ir/nan 
همت كنیم هیچ سفره ای بی نان نماند...

»یلدای خیرات نان« بجای انار
دكتر علــی طبیبی ريیس انجمــن اندويورولوژی ايران 
در مراســم افتتاحیه پانزدهمین كنگره ســالانه انجمن 
اندويورولــوژی و لاپاروســکوپی ايران گفــت: ايران در 
خاورمیانه جزو كشــورهای پیشرو در تعداد پیوند كلیه 
است، حتی از تركیه نیز جلوتر است. دلیل اين پیشرفت، 
تعداد بالای پیوند از مرگ مغزی در ايران در مقايســه با 

تركیه است.  
او با اشاره به اينکه هزينه واقعی پیوند برای بیمارستان ها 
بیشــتر از چیزی اســت كه سیستم ســلامت پرداخت 
می كند، توضیح داد كه هزينــه واقعی پیوند كلیه برای 
بیمارســتان ها بیشتر از مبلغی است كه سیستم سلامت 
پرداخــت می كند. اين اختلاف هزينه می تواند يك مانع 
برای پیشرفت بیشــتر در اين بخش باشد.او  به مزايای 
پیوند كلیه در مقايســه با ديالیــز طولانی مدت )از نظر 
هزينه و كیفیت زندگی( اشــاره كرده و ادامه داد: گرچه 
پیوند كلیه از نظر هزينه در بلندمدت )10 تا 30 ســال( 
بسیار مقرون به صرفه تر از ديالیز است و كیفیت زندگی 

را به طور قابل توجهی بهبود می بخشــد،  اما مشکلات 
اقتصادی در كوتاه مدت می تواند مانع از گســترش آن 
شــود. در مورد اهدای عضو،  تفاوت هــای بین رويکرد 
ايران و ساير كشورها )مانند اسپانیا و تركیه( وجود دارد 
از جمله تفــاوت در پذيرش اهداكنندگان زنده از خارج 
از خانواده درجه يك و همچنیــن تفاوت در معیارهای 
پذيرش اهداكنندگان مرگ مغزی اســت.او بر اين باور 
است كه  بهبود شرايط پزشکان و كادر درمانی و شرايط 
بیمارستان ها می تواند به پیشرفت بیشتر در اين زمینه 
كمك كند طبیبی گفــت:  به طور كلی ايران در زمینه 
پیوند كلیه پیشرفت قابل توجهی داشته است، اما برای 
رسیدن به سطح بالاتر،  نیاز به توجه بیشتر به جنبه های 
اقتصادی،  بهبود سیاســت های اهدای عضو و همچنین 
حمايت بیشتر از كادر پزشکی و درمانی دارد.پانزدهمین 
كنگره سالانه انجمن اندويورولوژی و لاپاروسکوپی ايران 
تا 16 آدر در هتل قلب شــهید رجايی در حال برگزاری 

است.

ایران جزو کشورهای پیشرو در اهدای کلیه در خاورمیانه
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